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گردهمایی سالروز تاسیس بیمه سینا برگزار شد
گردهمایی مدیران و همکاران بیمه سینا به مناسبت بیست و یکمین سالروز تاسیس این شرکت در تهران برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی بیمه سینا؛ در این مراسم که با حضور مدیران ارشد و همکاران ستاد و شعب تهران برگزار شد، علی صلاحی نژاد طی سخنانی با ابراز خرسندی از برپایی 
این مراسم اظهار داشت: مهمترین اصل برای رسیدن به اهداف، ایجاد فضای همدلی و رفاقت است و بدون شک، پیشرفت ما از مسیر همدلی می گذرد.

وی با تاکید بر اهمیت دانش افزایی در همه سطوح گفت: بسیاری از چالشها و مسائل با رشد دانش و مهارت برطرف می شود.
مدیرعامل بیمه سینا در ادامه، مشتریان را باارزش ترین دارایی شرکت دانست و افزود: باید تمام تلاش خود را برای حفظ، نگهداشت و بهبود تجربه مشتریان به کار بگیریم.
وی با بیان این مطلب که بدون برنامه های عملیاتی، حرکت در مسیر درست ممکن نیست، ادامه داد: برنامه ریزی و اجرای برنامه های عملیاتی موجب شفافیت و عملکرد 

صحیح می شود.
صلاحی نژاد با اشاره به رویکرد مثبت به تغییرات افزود: تغییر و تحولات ما را در مسیر موفقیت قرار می دهد.

وی با تاکید بر اهمیت فناوری های روز گفت: به نوآوری و فناوری های جدید اهمیت بدهیم و از بستر فناوری و فضای مجازی برای توسعه خدمات و ایجاد رضایتمندی بیشتر 
استفاده کنیم.

وی ابراز امیدواری کرد، با تمرکز بر اهداف و برنامه ها و همدلی و تلاش مضاعف، آینده روشنی پیش روی ما خواهد بود.
تشریح عملکرد 7 ماهه

سعید بایقره مدیر برنامه ریزی بیمه سینا در این مراسم با ارائه گزارشی از وضعیت عملکرد بیمه سینا در 7 ماه گذشته، به بررسی شاخصهای مختلف آماری پرداخت.
وی ضمن تشریح تغییرات صورت گرفته در روند عملیات بیمه گری و تاثیر این تغییرات در عملکرد شرکت، مسیر حرکت و برنامه های پیش رو را تبیین کرد.

لزوم تغییر مدل کسب و کار در صنعت بیمه
در بخش دوم گردهمایی، "مینا مهرنوش" کارآفرین برتر و رئیس اتحادیه کسب و کارهای مجازی با تاکید بر لزوم تغییر در مدل کسب و کار بیمه متناسب با تغییرات فناوری اظهار کرد: مدل کسب و کار 

بیمه با حضور شرکتهای فناور و بازگران جدید، متحول شده و ادامه مسیر با مدلهای سنتی امکان پذیر نیست.
وی تصریح کرد: نگرش و سبک زندگی نسل جدیدمتفاوت از گذشته است و بنابراین برای ارائه محصول و خدمت باید متناسب با مصرف کننده و مشتری عمل کنیم تا بتوانیم به موفقیت برسیم.

تجلیل از ایثار گران و کارکنان منتخب
در بخش پایانی این مراسم، از رزمندگان، یادگاران دفاع مقدس و فرزندان شهدا و ایثارگران بیمه سینا با حضور مدیرعامل تجلیل شد.

همچنین همکاران منتخب واحدهای ستادی و شعب با حضور در جایگاه هدیه و لوح تقدیر خود را از صلاحی نژاد دریافت کردند.
گفتنی است، مراسم گردهمایی سالروز تاسیس برای نخستین بار در تاریخ بیمه سینا با حضور همکاران برگزار شد.

آیین تکریم و معارفه سرپرست مدیریت حوزه مدیر عامل بیمه سرمد برگزار شد
آیین تکریم از سید رازق بهیار مقدم و معارفه محمدرضا قاضی در سمت مشاور 
مدیرعامل و سرپرست حوزه مدیرعامل شرکت بیمه سرمد با حضور بهشتی نژاد 

مدیرعامل، معاونین و تنی چند از مدیران شرکت برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، آیین تکریم از سید رازق بهیار مقدم 
حوزه  سرپرست  و  مدیرعامل  مشاور  سمت  در  قاضی  محمدرضا  معارفه  و 
مدیرعامل شرکت بیمه سرمد با حضور بهشتی نژاد مدیرعامل، معاونین و تنی 

چند از مدیران شرکت برگزار شد.
بهشتی نژاد در این مراسم با اشاره به پایان یافتن ماموریت بهیار مقدم، حضور 
وی را در بیمه سرمد مغتنم دانست و از تلاش های وی در مدت یک ساله حضور در 
شرکت قدردانی کرد و گفت علاقه مند به تداوم حضور ایشان در بیمه سرمد بودیم اما گرفتن 

مسئولیت در مجموعه های دولتی موجب شد از حضور ایشان محروم شویم.
بهشتی نژاد در ادامه با اشاره به سوابق محمدرضا قاضی و معرفی وی به عنوان مشاور مدیرعامل و سرپرست 

حوزه مدیرعامل بیمه سرمد برای وی آرزوی توفیقات روز افزون داشت.
بهشتی نژاد در حکم سرپرست جدید حوزه مدیرعامل بر 6 ماموریت تاکید کرد:

1. ساماندهی، برنامه ریزی، هماهنگی و تنظیم امور اجرایی دفتر مدیرعامل؛
2. ایجاد هماهنگی بین معاونت ها و مدیران مستقل با مدیرعامل و ارتقای همکاری های بین بخشی در ارکان 

شرکت؛ 
3. راه اندازی و توسعه ی اثربخش سیستم خدمات مدیریت و پیگیری های ویژه ی دفتر مدیرعامل؛

4. نظارت بر دریافت نامه ها، پرونده ها و گزارش های وارده به دفتر و حصول اطمینان از ضمائم آن، پیگیری 
ارجاعات و پاسخگویی به موقع مکاتبات؛

5. ابلاغ و پیگیری مصوبات هیأت عامل و تصمیمات متخذه؛
6. تلاش در جهت گسترش فرهنگ تکریم ارباب رجوع و ایجاد ارتباط مناسب با همکاران و مراجعان؛

اخباراخبار

اطلاعیه شرکت بیمه حکمت صبا به 
سهامداران محترم

با عنایت به اینکه شرکت بیمه حکمت صبا برنامه 
سهامداران  نقدی  آورده  محل  از  سرمایه  افزایش 
راستای سهولت  در  لذا   ، دارد  اقدام  را در دست 
سهامداران محترم در واریز مبلغ پذیره نویسی ، 
خواهشمند است تمامی سهامداران اعم از حقیقی 
و حقوقی در اسرع وقت نسبت به ثبت نام و تکمیل 
www. مشخصات خود در سامانه سجام به نشانی

sejam.ir اقدامات لازم را معمول فرمایند.

جشنواره فروش ویژه بیمه نوین 
آغاز شد

شرکت بیمه نوین به منظور ارج نهادن به اعتماد 
آتش سوزی،  اتومبیل،  بدنه  بیمه های  مشتریان، 
مسئولیت و اشخاص انفرادی خود را در آذر ماه 

با شرایط ویژه در طرح فرداد به فروش می رساند.
شرکت بیمه نوین به منظور ارج نهادن به اعتماد 
آتش سوزی،  اتومبیل،  بدنه  بیمه های  مشتریان، 
مسئولیت و اشخاص انفرادی خود را در آذر ماه با 
شرایط ویژه به فروش می  رساند. به گزارش روابط 
»جشنواره  در  شرکت  این  نوین،  بیمه  عمومی 
از یکم  را  بیمه ای خود  فروش فرداد« محصولات 

الی30 آذر ماه با تخفیف های ویژه ارائه می دهد.
در جشنواره فروش فرداد بیمه نوین، انواع بیمه 
بدنه اتومبیل، آتش سوزی، مسئولیت و اشخاص 

انفرادی با تخفیف ویژه به فروش می رسند.
آگاهی  کسب  برای  علاقه مندان  است،  گفتنی 
فرداد  فروش  جشنواره  تخفیف  شرایط  از  بیشتر 
نمایندگی های  نوین، می توانند به شعب و  بیمه 
با  یا  و  نمایند  مراجعه  نوین  بیمه  کشور  سراسر 

شماره ٠٢١٢٣٠٤٧ تماس حاصل فرمایند.

در ادامه بازدید و بررسی عملکرد 
سرپرستی های استانی

سرپرستی استان اردبیل میزبان 
مدیر عامل بیمه کوثر

از  جمعی  همراهی  با  کوثر  بیمه  عامل  مدیر 
معاونان و مدیران ستادی برای بازدید از سرپرستی 

بیمه کوثر اردبیل در این استان حضور یافت.
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه کوثر، 
دکتر آقادادی و هیئت همراه برای بررسی عملکرد 
سرپرستی استان اردبیل در این استان حضور یافت 
و شنونده دغدغه های شبکه فروش و همکاران این 

سرپرستی بود. 
ایشان در این نشست صمیمی ضمن اشاره به 
فروش  و  بازار  از  افزایش سهم  تکریم مشتریان، 
بیشتر یادآور شد: رمز موفقیت بیمه کوثر داشتن 
سرمایه های انسانی یار و یاور است که همکاران و 
شبکه فروش در هر شرایطی برای رشد و بالندگی 

شرکت تلاش می کنند. 
سازمانی  ارزش های  بر  تاکید  با  همچنین  وی 
عنوان نمود: باید با رفتار و عملکرد حرفه ای خوب 
و مناسب به طور مستمر با بیمه گزاران در تعامل 
و  کوثر  برند  تقویت  باعث  امر  همین  که  باشیم 

رضایتمندی مشتریان می شود.
در  کوثر  بیمه  عامل  مدیر  دیدار  این  پایان  در 
فضایی دوستانه با همکاران، نمایندگان و شبکه 

فروش به گفت وگو نشست.

تقویت دیپلماسی اقتصادی منطقه 
آزاد ماکو با ترکیه

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ماکو به اتفاق 
و  بندر  رییس  با  ترابزون  در  ایران  سرکنسول 
مدیرعامل منطقه آزاد تجاری صنعتی ترابزون 

ترکیه دیدار و گفتگو کرد
ماکو،  ازاد  منطقه  خبری  پایگاه  گزارش  به 
معرفی  ضمن  دیدار  این  در  گروسی  حسین 
منطقه آزاد ماکو و فرصت های سرمایه گذاری 
حوزه های حمل و نقل ریلی و هوایی و زمینی 
در زمینه برقراری پرواز بین دو منطقه و تسهیل 

واردات و صادرات بین دو منطقه مذاکره نمود.
امین بیلگین مدیرعامل بندر ترابزون در این 
برای  ترابزون  بندر  های  ظرفیت  گفت:   دیدار 
توسعه روابط تجاری با ایران تاریخی است و از 
این ظرفیت های مشترک می توان برای توسعه 

تجارت دو کشور ایران و ترکیه بهره گرفت.
وی افزود: امروز بحث های ترانزیت و حمل و 
نقل پیشرفته تر شده اند و جاده تاریخی ابریشم 
فعال  ابریشم مدرن  عنوان جاده  به  تواند  می 
شود و بخشی از فعالیت های اقتصادی ایران نیز 

از طریق بندر ترابزون انجام شود.
استان ترابزون واقع در شمال شرقی ترکیه و 
در حاشیه دریای سیاه، نقش پررنگی در اقتصاد 
ترکیه دارد. بندر ترابزون طی قرون متمادی در 
، مرکز  ایران  با  ابریشم و تجارت  مسیر جاده 
بسیار مهم تجاری و ترانزیت کالا بین قاره های 
تجاری  های  کاروان  و  محسوب  آسیا  و  اروپا 
ضمن عبور از ایران با استفاده از بندر ترابزون، 
کالاهای تجاری خود را روانه بازارهای اروپایی 

می نمودند.

به مناسبت روز جهانی یادمان قربانیان 
سوانح رانندگی انجام شد

امضای تفاهمنامه سه جانبه برای 
كاهش آسیب های حوادث رانندگی

قربانیان  یادمان  جهانی  روز  مناسبت  به 
ایمن؛  "رانندگی  همایش  رانندگی،  حوادث 
کمیسیون  مشارکت  اجتماعی" با  مسئولیت 
صنایع،  بازرگانی،  اتاق  کشور،  راههای  ایمنی 
معادن و کشاورزی، صندوق تامین خسارت های 
بدنی و جمعی از دست اندرکاران ایمنی و حمل 
و نقل کشور در تاریخ 2۸ آبان 1403 برگزار شد.

تامین  صندوق  عمومی  روابط  گزارش  به 
خسارت های بدنی، در این همایش تفاهم نامه 
همکاری مشترک سه جانبه بین صندوق تامین 
ایمنی  خسارت های بدنی، جمعیت طرفداران 
راه ها و اتاق بازرگانی، صنایع، معاون و کشاورزی 
گسترش  و  توسعه  ترویج،  هدف  با  تهران 
مسئولیت اجتماعی در راستای کاهش آسیب 
از  ناشی  اقتصادی  و  اجتماعی  انسانی،  های 

سوانح ترافیکی و رانندگی منعقد شد.
درصددند  نامه  تفاهم  این  مشترک  اعضای 
با استفاده از ظرفیت ها، امکانات و تجربیات 
موجود طرفین در این زمینه از طریق برنامه های 
فرهنگی، آگاهی بخشی مورد نیاز و پیگیری های 
لازم مرتبط با ایمنی حمل و نقل به ویژه برای 
موتورسواران را توسعه و ترویج دهند و تعهداتی 
فرهنگی،  های  برنامه  برگزاری  راستای  در  را 
جلسات، کنفرانس ها، رایزنی جهت همکاری 
و هم افزایی بخش های مختلف کشور و ایجاد 
کارگروه های مشترک همکاری دنبال و اجرایی 

نمایند.
مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی 
کننده  نگران  آمار  به  اشاره  با  این همایش  در 
و  همفکری  لزوم  بر  رانندگی،  حوادث  تلفات 
برنامه ریزی های همه جانبه با کمک ابزارهای 

جدید و داده کاوی های دقیق تاکید کرد.

مونتاژ و واردات خودروهای برقی در ایران از نیمه دوم 
سال 1402 آغاز شده است. به رغم وعده ها و تسهیلات 
خودروهای  واردات  پایین  تعرفه  همچنین  و  دولت 
با  و  لازم  زیرساخت های  نبود  در  در  امر  این  برقی، 
توجه به ناترازی انرژی با چالش ها و نگرانی های همراه 
بوده است، اما این چالش ها چه هستند؟ آیا در نبود 
زیرساخت ها و مشکلات ناترازی انرژی، خرید خودرو 

برقی اقدام صحیحی است؟ 
وزیر صمت دولت سیزدهم حامی خودروهای برقی

وزیر وقت  و  وزیر سابق صمت  علی آبادی،  عباس 
نیرو، از حامیان اصلی خودروهای برقی بوده است.

او در جلسه رأی اعتماد برای حضور در وزارت صمت 
دولت سیزدهم با اشاره به انقلاب صنعتی پنجم و برقی 
نبودن خودروها از توجه جدی خود به این مساله گفت 

و به هزار و یک دلیل این کار را شایسته خواند.
و  علی آبادی  تلاش های  نیوز،با  تجارت  گزارش  به 
یارانش امکان واردات خودروهای برقی با سقف بالای 20 
هزار دلار و تعرفه پایین تر به وجود آمد و در نتیجه روند 
واردات خودروهای برقی تسهیل و بیش از 20 ایستگاه 

شارژ برقی راه اندازی شد.
دولت  کارآمدن  روی  و  سال  یک  گذشت  از  پس 
جدید، علی آبادی این  بار در جلسه رأی اعتماد مجلس 

برای حضور در وزارت نیرو حاضر شد.
او در جلسه رأی اعتماد برای این سمت با تشریح 
وضعیت صنعت برق کشور به تاکید بر ناترازی برق 
در سال جاری پرداخت و گفت: »برآوردهای کارشناسی 
نشان می دهد این ناترازی به بیش از 1۸ هزار مگاوات 

رسیده است.«.
حال این سوال پیش می آید که آیا با وجود ناترازی 
برق، روند تسهیل و حمایت از خودروهای برقی دچار 

مشکل شده است؟
مزایا و چالش های خودروهای برقی

برقی  موتورهای  از  بهره گیری  با  برقی  خودروهای 
کاهش  چون  مزایایی  درون سوز،  موتورهای  جای  به 
بهره وری  نگهداری،  هزینه  آوردن  پایین  آلایندگی، 
بالا و صدای پایین را به همراه دارند، اما این مزایا در 
نبود زیرساخت ها و چالش های موجود در کشور رنگ 

می بازند.
کمبود  برقی،  خودروهای  روی  پیش   چالش  اولین 
ایستگاه های شارژ فعال و مرکزگرایی این ایستگاه هاست. 
یعنی با دو شرط سکونت در تهران و نرفتن به سفرهای 

چندروزه می توان از خرید این خودروها مطمئن بود.
دومین چالش، فعال نبودن مراکز شارژ در ساعات 
خاموشی است. یعنی پس از رعایت شروط اولیه، نباید 
از تاثیر ناترازی انرژی بر ایستگاه های شارژ چشم پوشی 
کرد. علاوه بر این، استفاده از خودروهای برقی فشاری 
مضاعف به شبکه برق وارد خواهد کرد، بنابراین با توجه 
به مشکلات موجود، احداث دیرهنگام سایر ایستگاه ها و 
غیرفعال شدن ایستگاه های شارژ دور از انتظار نیست.

خودروهای  از  استفاده  نگرانی  و  چالش  سومین 
برقی، تکنولوژی به کاررفته در خودروهای برقی و نبود 
ایران است. خودروهای  این خودروها در  دانش فنی 
برقی به دلیل استفاده از تکنولوژی های برقی پیچیده، 
دانش  نبود  شد.  خواهند  متعددی  مشکلات  دچار 
فنی این خودروها در کشور یکی از نگرانی های اساسی 
مصرف کنندگان خودروها خواهد بود. با توجه به واردات 
با  خودروها  این  شخصی،  برقی  خودروهای  محدود 

مشکلات خدمات پس از فروش مواجه خواهند بود.
زمان شارژ و عمر باتری، مساله دیگری است که باید 

به آن توجه داشت. شارژ این خودروها در حالت شارژ 
عادی حدود هشت ساعت و در حالت شارژ سریع، بین 

40 دقیقه تا دو ساعت به طول خواهد انجامید.
برقی سازی  و عزم  ایستگاه های محدود  به  توجه  با 
ناوگان های دولتی و مسافربری، این مساله اتلاف زمان 
زیادی را برای رانندگان این خودروها به همراه خواهد 

آورد.
رفع چالش ها با سرمایه گذاری و برنامه ریزی گسترده

است  مساله ای  برقی،  واردات خودروهای  به  اقدام 
که محور توجه تمام کشورهای در حال توسعه قرار 
گرفته است و تلاش سیاست گذاران برای هم قدمی با 
اما  است،  توسعه ستایش برانگیز  در حال  کشورهای 
رفع چالش های پیش  روی خودروهای برقی، مستلزم 
منظور  به  گسترده  برنامه ریزی   و  سرمایه گذاری 

توسعه سازی زیرساخت های برقی است.
در  شارژ  ایستگاه های  احداث  در  سرمایه گذاری 
برق  مصرف  بهینه سازی  کشور،  مختلف  نقاط 
توسعه  تجدیدپذیر،  انرژی های  از  بهره گیری  با 
و  تخفیف  ارائه  و  انرژی  ذخیره سازی  فناوری های 
تسهیلات خرید خودروهای برقی از عواملی هستند 
که می توانند منجر به کاهش نگرانی مردم برای خرید 

این خودروها شوند.
خرید خودروهای برقی در شرایطی که زیرساخت های 
شارژ، تامین انرژی و مدیریت مصرف انرژی آمادگی های 
لازم را ندارند می تواند مشکلاتی از قبیل فشار بر شبکه 
برق و ناترازی بیشتر انرژی را پدید آورد که در نتیجه 

شکست خودروهای برقی را در پیش خواهد داشت.
بهبود  به  به رغم کمک  برقی  بنابراین خرید خودرو 
توصیه  فعلی  شرایط  در  محیط زیستی،  وضعیت 

نمی شود.
یک بام و دو هوای وزیر نیرو درباره واردات خودروهای 

برقی
مسیح فرزانه، کارشناس صنعت خودرو، در گفت وگو 
برقی  خودروهای  وضعیت  بررسی  به  تجارت نیوز  با 
تغییرات  به  اشاره  با  و  پرداخت  وارداتی  و  مونتاژی 
اخیر در وزارت صمت خاطرنشان کرد، از زمان حضور 

علی آبادی وزارت صمت، پیگیری جدی ای برای واردات 
خودروهای برقی و هیبریدی آغاز شد.

جلسه  در  علی آبادی  صحبت های  شد،  یادآور  او 
به  اشاره اش  و  نیرو  وزارت  برای  مجلس  اعتماد  رأی 
کشور  انرژی  و  برق  صنعت  در  موجود  ناترازی های 
نشان از تناقض شرایط موجود در کشور با اقدام واردات 

خودروهای برقی دارد. 
خودرو  بازار  سیاست گذاری  اینکه  بیان  با  فرزانه 
عمدتاً در دست وزارت صمت است گفت، تا به امروز 
نشانه ای از تغییر سیاست های جدی در این حوزه دیده 
نمی شود، اما تغییرات وزارت صمت و شفاف نبودن 
موضع وزیر جدید صمت نسبت به خودروهای برقی، 
نشان از کاهش اهتمام این وزارتخانه برای واردات و 

مونتاژ خودروهای برقی دارد.
واردات خودروهای برقی کارشناسی نشده است

ناترازی  به  این کارشناس صنعت خودرو همچنین 
انرژی در کشور اشاره کرد و گفت: در شرایط فعلی با 
مناطق  از  بسیاری  در  برنامه ریزی شده  خاموشی های 
تهران و شهرهای دیگر، همچنین کمبود نیروگاه های 
خورشیدی و بادی، پرداختن به واردات خودروهای برقی 

موضوعی کارشناسی نشده و اشتباه است.
و  اشاره  چینی  برقی  خودروهای  واردات  به  فرزانه 
تصریح کرد: تعداد این خودروها در بازار بسیار اندک 
است و بازار فعلاً از این نوع خودروها استقبال نمی کند. 
بودن  اشتباه  نشان دهنده  مساله  این  او،  گفته  به 
سیاست واردات خودروهای برقی است، چراکه رفتار 
مصرف کنندگان بیانگر نگرانی آنها درباره کمبود برق و 

نبود امکان شارژ این خودروهاست.
ایجاد زیرساخت ها و ارائه مشوق های مالی

این زمینه  فرزانه به سیاست های اشتباه دولت در 
اشاره کرد و گفت: در کشورهای پیشرفته، دولت ها با 
ایجاد زیرساخت های مناسب و ارائه مشوق های مالی، 
از مصرف کنندگان خودروهای برقی حمایت می کنند؛ 
اما در ایران نه تنها زیرساخت های لازم فراهم نشده بلکه 
مشوق های مناسبی نیز برای خریداران خودروهای برقی 

وجود ندارد.

اردات خودروهای هیبرید به جای خودروهای برقی 
در  کرد  تاکید  خودروسازی  صنعت  کارشناس  این 
شرایط فعلی، اولویت باید به خودروهای هیبریدی داده 

شود.
از  پیش  که  هیبریدی  خودروهای  داد:  توضیح  او 
سال 13۹7 وارد کشور می شدند، به دلیل برخورداری 
از موتورهای بنزینی و برقی، سازگاری بیشتری با بازار 

ایران دارند و تجربه موفقی در بازار به دست آورده اند.
به  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  فرزانه 
وارداتی  از فروش خودروهای  مشکلات خدمات پس 
وزارت  اصلی  چالش های  از  یکی  گفت،  و  کرد  اشاره 
صمت در حال حاضر، تامین خدمات پس از فروش 
خودروهای  مورد  در  حتی  وارداتی،  خودروهای  برای 
بنزینی، است. او خاطرنشان کرد: این مشکل در مورد 
خودروهای برقی به دلیل نبود قطعات یدکی و ابزارهای 
مخصوص تعمیر، بیشتر خواهد بود و اگر تدابیری در 
این زمینه اندیشیده نشود، مشکلات جدی تری در آینده 

پیش خواهد آمد.
آتش گرفتن خودروهای برقی در نتیجه داغ شدن 

باتری
دیگر  مشکل  خودرو،  بازار  کارشناس  این  گفته  به 

خودروهای برقی مربوط به ایمنی باتری های آنهاست.
او با اشاره به گزارش هایی از برندهای بزرگ دنیا درباره 
آتش سوزی خودروهای برقی بر اثر داغ شدن باتری ها 
گفت: در آیین نامه های واردات خودروهای برقی هیچ 
حتی  و  نشده  اندیشیده  موضوع  این  برای  تمهیدی 
سازمان های مرتبط مانند آتش نشانی نیز آموزش های 

لازم را دریافت نکرده اند.
صمت  وزارت  هرچند  کرد،  تاکید  پایان  در  فرزانه 
تلاش هایی برای بهبود وضعیت خدمات پس از فروش 
خودروهای وارداتی آغاز کرده، اما هنوز این تلاش ها به 
نتیجه مشخصی نرسیده است. او آغاز این تلاش ها را 
نشانه اشراف وزارت صمت نسبت به چالش های پیش  
رو دانست و در صورت ثمربخش بودن این تلاش ها، 
چالش های  کاهش  جهت  در  را  خوبی  چشم انداز 

خودروهای وارداتی متصور شد. 

با  دولت سیزدهم سیاست  در  رقابت،  گفته یک عضو شورای  به 
تاکید بر کنترل قیمت ها و پرهیز از دامن زدن به تورم، وزارت صمت با 
تشخیص معاون اول رئیس جمهور افزایش قیمت خودرو را مصلحت 
ندید. این امر به فریز شدن قیمت ها انجامید و طبیعتا تاخیر در ابلاغ 
افزایش های تدریجی، به جهش ناگهانی قیمت ها در زمان کنونی منتج 

شد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، ایران خودرو و سایپا در جایگاه دو خودروساز 
دولتی در ایران روز گذشته با انتشار اطلاعیه هایی از افزایش حدود 
35درصدی قیمت محصولات خود پس از قریب به دو سال خبر دادند.

با  گفت وگو  در  رقابت  شورای  عضو  اقدس،  ارض  بهرامی  محسن 
خبرنگار ایلنا در واکنش به این افزایش قیمت نامتعارف گفت: به نظر 
من اساسا قیمت گذاری خودرو چه به دست دولت انجام شود و چه 
شورای رقابت اشتباه است. با این حال در دولت سیزدهم سیاست 
دولت بر کنترل قیمت ها و پرهیز از دامن زدن به تورم بود و وزارت 
صمت با تشخیص معاونت اول رئیس جمهور افزایش قیمت خودرو 
را مصلحت ندید زیرا قیمت بخشی از این خودروها به عنوان لیدرِ 
قیمت بازار می تواند بر قیمت بسیاری از اقلام دیگر از جمله خودروهای 
وارداتی، کرایه حمل و نقل و حتی قیمت محصولات مشابه موثر باشد. 
افزایش  اتخاذ شد که در دولت سیزدهم  این سیاست در حالی  اما 
هزینه های تولید به دلیل تورم و همچنین سیاست های خود دولت 
سبب افزایش هزینه های سربار خودروسازان مانند هزینه دستمزد، نرخ 

فولاد و دیگر مواد اولیه تولید شده بود. 
وی افزود: علاوه بر اینها موضوع ارزبری صنعت خودرو نیز مطرح 
است، با توجه به اینکه ارزبری بخش خودرو در ایران چه تولید داخل 
باشد، چه وارداتی و چه مونتاژی زیاد است و کمترین ارزبری آن از 
1500 تا 2000 دلار آغاز می شود.  بهرامی ادامه داد: به هر حال در دولت 
سابق با افزایش قیمت ها مخالفت شد و این امر به فریز شدن قیمت ها 
انجامید و طبیعتا تاخیر در ابلاغ افزایش های تدریجی به جهش ناگهانی 
قیمت ها در زمان کنونی منتج شد. تاخیر در افزایش قانونی قیمت ها در 
مقطع زمانی مناسب همچنین تجمیع تقاضا برای خودرو از یک طرف و 
از سوی دیگر خودداری خودروسازان از عرضه خودرو با قیمتی پایین تر 
از قیمت تمام شده را در پی داشت و این امر سبب کاهش تیراژ تولید 
برخی خودروها شد، اتفاقی که شکاف عرضه و تقاضا را افزایش داد 
و باعث شد فاصله قیمت بازار با قیمت کارخانه به میزان چشمگیری 
افزایش یابد، اکنون هم که دولت با افزایش بیش از 30درصدی قیمت ها 
موافق کرده باز هم فاصله قیمت بین نرخ مصوب خودرو با نرخ بازار 

برقرار است.
عضو شورای رقابت اظهار کرد: تا زمانی که خودرو در کشور ما کالایی 
سرمایه ای باشد که نقدشوندگی بالایی دارد و این تورم دورقمی نزدیک 
40درصدی نیز در اقتصاد کشور وجود داشته باشد و در شرایطی که 
میان عرضه و تقاضای خودرو فاصله وجود دارد و تورم انتظاری نیز 
برقرار است، مجموع این شرایط همواره بستر مناسبی برای افزایش 

مستمر قیمت ها فراهم می آورد. 
را به سازمان  وی تصریح کرد: شورای رقابت قیمت گذاری خودرو 
حمایت و ابلاغ آن را نیز به وزارت صمت به عنوان رگولاتور محول کرده 
است؛ من چنانچه گفتم مخالف دخالت شورای رقابت در قیمت گذاری 
خودرو بودم و بر همین اساس بسته ای پیشنهادی را ارائه کردم، در این 
بسته نخست بر واردات خودرو تاکید داشتم، اما به واردات خودرو در 
مجلس پیشین و مجلس کنونی ده ها قانون، اصلاحیه و مصوبه خورد و 
وزیر پیشین صمت هم وعده کرده بودند که در سال های 1401 تا 1403 
دست کم 200هزار خودرو در هر سال وارد می شود اما این اتفاق نیفتاد و 
واردات به قدری قدرتمند نبود که بازار را رقابتی کند در نتیجه این امر و 
ابهامات دیگری که در مورد واردات خودرو وجود دارد سبب شد شکاف 

میان عرضه و تقاضا و شرایط غیررقابتی در بازار حفظ شود. 
بهرامی در پایان بر لزوم خصوصی سازی صنعت خودرو تاکید کرد 
و گفت: حدود 15 سال است که گفته می شود خودروسازی ها باید 
خصوصی شود اما به واقع مشخص نیست چرا حتی با وجود تاکیدات 
رهبری و نمایندگان مجلس  این اتفاق نمی افتد، همواره از تقویت 
بخش خصوصی در کشور گفته می شود اما 261۸ شرکت در کشور 
هنوز دولتی هستند و وزارت صمت به عنوان مسئول مستقیم باید 
پاسخ دهد که چرا در 15 سال گذشته با وجود زیان ده بودن شرکت های 
خودروساز دولتی این وزارتخانه تن به خصوصی سازی این شرکت ها 

نداده است؟ 

خودروهای برقی در نبود زیرساخت های موجود رنگ می بازند

وهای برقی در باتلاق ناترازی انرژی  واردات خودر
گروه اقتصاد - مدت   هاست که تولید و واردات خودروهای برقی به عنوان راهکاری برای کاهش آلودگی هوا و مصرف سوخت های فسیلی مورد توجه کشورهای 
توسعه یافته قرار گرفته است. به رغم گذشت یک سال از آغاز واردات خودروهای برقی، این مساله با توجه به مشکلات زیرساختی شارژ و تامین انرژی با 

چالش هایی مواجه بوده است.

و واکنش عضو شورای رقابت به افزایش ناگهانی قیمت خودر

در کشورهای 
پیشرفته، 

دولت ها با ایجاد 
زیرساخت های 
مناسب و ارائه 

مشوق های 
مالی، از 

مصرف کنندگان 
خودروهای برقی 
حمایت می کنند


